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P r o t o k ó ł  Nr XI/2025 

obrad XI sesji Rady Miasta Zambrów odbytej w dniu 29 kwietnia 2025 roku w sali 

konferencyjnej Urzędu Miasta pokój Nr 214 w godzinach:  

12:00 – 14:15. 

W sesji uczestniczyło 19 radnych (lista obecności dołączona do protokołu)  

Obecni: 

1. Leszek Chodkiewicz 

2. Mariusz Ziemowit Dąbrowski 

3. Dorota Gosk 

4. Ryszard Kaźmierczak 

5. Michał Klimowicz 

6. Piotr Kołomyjski 

7. Zbigniew Korzeniowski 

8. Tomasz Józef Kosek 

9. Kamil Kowalczyk 

10. Katarzyna Kulesza 

11. Zbigniew Kulesza 

12. Barbara Danuta Laszuk 

13. Dariusz Janusz Matynka 

14. Wojciech Mianowski 

15. Agnieszka Ogórkowska 

16. Jacek Olszewski 

17. Henryk Rykaczewski 

18. Dariusz Śledziewski 

19. Zbigniew Jan Średnicki 

20. Andrzej Jan Truchel 

21. Cezary Witkowski 

 

Ponadto w sesji uczestniczyli: 

1) Burmistrz Miasta Zambrów     – p. Kazimierz Dąbrowski 

2) Zastępca Burmistrza Miasta Zambrów   – p. Adam Libuda  

3) Skarbnik Miasta Zambrów     – p. Katarzyna Chilińska   

4) Sekretarz Miasta Zambrów     – p. Jolanta Gronostajska 

5) Radca Prawny       – p. Krzysztof Kapitan  

6) Kierownik USC       – p. Anna Stefańska 

7) Naczelnik Wydziału Gospodarki Przestrzennej  – p. Danuta Łapińska 

8) Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej   – p. Halina Brulińska 

9) Naczelnik Wydziału Spraw Obywatelskich    – p. Rafał Pomazański 

10) Dyrektor MOPS      – p. Anna Kosakowska  

11) Prezes ZMK Sp. z o.o.      – p. Józef Przeździecki  
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Porządek obrad: 

1. Ustalenie porządku obrad. 

2. Przyjęcie protokołu obrad poprzedniej sesji. 

3. Informacja Burmistrza w zakresie zarządzania Miastem. 

4. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

5. Interpelacje i zapytania radnych. 

6. Podjęcie uchwał w sprawie: 

1) zmieniająca uchwałę w sprawie wyznaczenia aglomeracji Zambrów; 

2) zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia regulaminu utrzymania czystości  

i porządku na terenie gminy; 

3) zmieniająca uchwałę w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi, wysokości stawki opłaty oraz stawki 

za pojemnik lub worek; 

4) zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty 

za gospodarowanie odpadami komunalnymi; 

5) usług opiekuńczych. 

7. Informacja dotycząca budownictwa czynszowego w Zambrowie. 

8. Przyjęcie sprawozdania z realizacji uchwał w sprawie zasad wynajmowania lokali 

wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu Miasta Zambrów oraz uchwalenia 

wieloletniego programu gospodarowania mieszkaniowym zasobem Miasta Zambrów za 

2024 r. 

9. Przyjęcie Oceny zasobów pomocy społecznej Miasta Zambrów za 2024 r. 

10. Przyjęcie sprawozdania z realizacji Programu współpracy Miasta Zambrów 

z organizacjami pozarządowymi w 2024 r. 

11. Wolne wnioski oraz sprawy różne. 

12. Zamknięcie obrad. 

1. Ustalenie porządku obrad. 

Przewodniczący Rady Miasta Zambrów p. Kamil Kowalczyk przedstawił porządek obrad sesji. 

Następnie zapytał, czy są uwagi do porządku obrad. W związku z brakiem uwag, uznał 

powyższy porządek za przyjęty. 

 

2. Przyjęcie protokołu obrad poprzedniej sesji. 
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Przewodniczący Rady Miasta Zambrów p. Kamil Kowalczyk zapytał, czy są uwagi do 

protokołu obrad poprzedniej sesji. W związku z brakiem uwag poddał pod głosowanie protokół. 

 

Głosowano w sprawie: 

Przyjęcie protokołu obrad poprzedniej sesji. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (19) 

Leszek Chodkiewicz, Mariusz Ziemowit Dąbrowski, Dorota Gosk, Piotr Kołomyjski, Zbigniew 

Korzeniowski, Tomasz Józef Kosek, Kamil Kowalczyk, Katarzyna Kulesza, Zbigniew 

Kulesza, Barbara Danuta Laszuk, Dariusz Janusz Matynka, Wojciech Mianowski, Agnieszka 

Ogórkowska, Jacek Olszewski, Henryk Rykaczewski, Dariusz Śledziewski, Zbigniew Jan 

Średnicki, Andrzej Jan Truchel, Cezary Witkowski 

NIEOBECNI (2) 

Ryszard Kaźmierczak, Michał Klimowicz 

 

3. Informacja Burmistrza w zakresie zarządzania Miastem. 

Burmistrz Miasta Zambrów p. Kazimierz Dąbrowski uzupełnił przedłożoną informację. 

Radna p. Dorota Gosk w odniesieniu do pkt. 5 przedłożonej informacji zapytała, dlaczego został 

wydłużony termin montaż sprzętu do wspinaczki. 

Burmistrz Miasta Zambrów p. Kazimierz Dąbrowski odpowiedział, że umowa dotyczy dostawy 

i montażu sprzętu do wspinaczki dla przedszkoli, całość sprzętu nie została zakupiona  

w jednym zamówieniu i dlatego wymagała aneksu.  

(informację dołączono do protokołu) 

 

4. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Zambrów p. Mariusz Dąbrowski odczytał odpowiedź 

interpelację Radnego p. Jacka Olszewskiego w sprawie podjęcia działań zmierzających do 

budowy ronda na skrzyżowaniu ul. Mazowieckiej oraz ul. Magazynowej w Zambrowie. 

Następnie odczytał odpowiedź na interpelację Radnej p. Doroty Gosk w sprawie wysokości 

płacy minimalnej obowiązującej w 2025 r.  
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Radna p. Dorota Gosk odczytała złożyła pismo dotyczące udzielonej odpowiedzi na 

interpelację przez Burmistrza Miasta Zambrów w powyższej sprawie. 

5. Interpelacje i zapytania radnych. 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Zambrów p. Mariusz Dąbrowski poinformował, że w 

okresie międzysesyjnym interpelację złożyli Radny p. Piotr Kołomyjski oraz Radny p. Kamil 

Kowalczyk w sprawie udostępnienia wysokości rocznych zarobków Prezesa PGK Sp. z o.o. 

oraz Zastępcy p. Zenobii Dzieżyc. Następnie odczytał złożoną interpelację oraz udzieloną 

odpowiedź. 

Radny p. Piotr Kołomyjski wskazał, że odpowiedź nie wyczerpuje pytań zadanych  

w interpelacji. Oznajmił, że w interpelacja miała na celu poinformowanie mieszkańców miasta, 

o koszcie utrzymania kierownictwa spółki PGK. Poinformował, że w udzielonej odpowiedzi 

zawarte są jedynie dane dotyczące składników wynagrodzenia. Radny podkreślił, że 

mieszkańcy mają prawo do informacji. 

Radna p. Dorota Gosk zwróciła się z prośbą o udzielenie informacji, kto jest członkiem 

Zgromadzenia Wspólników powyższej spółki. 

Burmistrz Miasta Zambrów p. Kazimierz Dąbrowski odpowiedział, że Zgromadzenie 

Wspólników jest jednoosobowe i Burmistrz jest jego członkiem.  

Radna p. Dorota Gosk oznajmiła, że to Zgromadzenie Wspólników w postaci Burmistrza 

ustaliło wynagrodzenie Prezesa. 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Zambrów p. Zbigniew Średnicki poinformował, że popiera 

stanowisko Radnego p. Piotra Kołomyjskiego. Powiedział, że wszystkie składniki pensji 

Prezesa PGK Sp. z o.o. powinny być transparentne. Wskazał, że obecnie nie wiadomo ile 

zarabia Prezes. Udzielona odpowiedź nie zawiera danych o które wnioskowali radni. 

Powiedział, że „nie godzi to, żeby Prezes tak traktował radnych miasta”. Ponadto oznajmił, że 

jeżeli radny żąda odpowiedzi to należy jej stosownie udzielić. Podkreślił, że odpowiedź 

powinna być jeszcze raz dogłębnie przeanalizowana i powtórnie udzielona. 
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Radny p. Zbigniew Korzeniowski zwrócił się z prośbą do Burmistrza, aby na kolejną sesję 

została przygotowana informacja przez Prezesa PGK Sp. z o.o. dotycząca struktury 

przychodów tej spółki, a mianowicie jaka część przychodów pochodzi od Miasta Zambrów,  

a jaka część pochodzi od innych podmiotów, w tym prywatnych oraz samorządów. Radny 

podkreślił, że spółka działa w warunkach wolnorynkowych, nie jest monopolistą na rynku. Za 

każdym razem, kiedy uzyskuje nowe kontrakty musi wykazać się konkurencyjnością. Dlatego 

też istotne jest, aby w tej dyskusji wykazać ile przychodów spółki pochodzi od innych 

podmiotów, a ile od Miasta Zambrów, żeby nie tworzyć mylnego wrażenia, że spółka 

utrzymywana jest przez Miasto Zambrów.  

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Zambrów p. Mariusz Dąbrowski poinformował, że  

w okresie międzysesyjnym kolejną interpelację złożyli Radny p. Piotr Kołomyjski oraz Radny 

p. Kamil Kowalczyk w sprawie z likwidacji garaży przy ul. Magazynowej w Zambrowie. 

Następnie odczytał złożoną interpelację oraz udzieloną odpowiedź. 

Przewodniczący Rady Miasta Zambrów p. Kamil Kowalczyk ogłosił 10 minutową przerwę.  

6. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) zmieniająca uchwałę w sprawie wyznaczenia aglomeracji Zambrów; 

Wprowadzenia do tematu dokonała Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej p. Halina 

Brulińska. Przypomniała, że Rady Miasta Zambrów w dniu 29 grudnia 2020 r. podjęła uchwalę 

Nr 133/XXIII/2020 w sprawie wyznaczenia aglomeracji Zambrów. Powyższa uchwała dotyczy 

ścieków bytowych oraz przemysłowych, które są odprowadzane do oczyszczalni ścieków. 

Poinformowała, że na terenie naszej aglomeracji są dwie gminy, gmina wiejska oraz miejska. 

Na terenie gminy Zambrów są cztery miejscowości: Nagórki Jabłoń, Klimasze, Cieciorki, Wola 

Zambrowska, które posiadają kanalizacje sanitarną połączoną z oczyszczalnią. Naczelnik 

oznajmił, że zaszła potrzeba zmiany aglomeracji, ponieważ zmniejszyła się liczba 

mieszkańców na terenie aglomeracji. Poprzednio było 24.890 RLM (rzeczywista liczba 

mieszkańców) po przeglądzie wykonanym 2024 wyliczono, że obecnie jest 23.943 RLM. 

Zapewniła, że wszystkie warunki dyrektywy ściekowej są spełnione, a mianowicie warunek  

I dotyczący stopnia skanalizowania aglomeracji Zambrów, który wynosi 98,01%; warunek II 

projektowa wydajność oczyszczalni ścieków Nagórki Jabłoń wynosi 53.667 RLM co jest 

wartością wystarczającą do przyjęcia wszystkich ścieków z terenu aglomeracji oraz warunek 
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III aglomeracja spełnia wymagania w zakresie stopnia oczyszczenia ścieków i redukcji 

biogenów. Wskazała, że projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez Wody Polskie.  

Przewodniczący Rady Miasta Zambrów p. Kamil Kowalczyk poinformował, że projektem 

uchwały zajmowała się Komisja Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego. Następnie 

zwrócił się z prośbą do Przewodniczącego Komisji Ochrony Środowiska i Porządku 

Publicznego  p. Henryka Rykaczewskiego o opinię w sprawie powyższego projektu uchwały.  

 

Przewodniczący Komisji p. Henryk Rykaczewski poinformował, że Komisja pozytywnie 

zaopiniowała powyższy projekt uchwały. 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Zambrów p. Zbigniew Średnicki wskazał, że w podstawie 

prawnej dokumentu można zauważyć, że miejscowe plany zagospodarowania przestrzennego 

pochodzą z 2012 r., a gminy wiejskiej z 1997 r. W związku z powyższym zapytał, co było 

podstawą do wprowadzenia zmiany. 

Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej p. Halina Brulińska odpowiedziała, że przyczyną 

zmiany aglomeracji jest zmiana liczby ludności o 947 RLM. Wyjaśniła, że na to składa się kilka 

czynników m.in. liczba stała mieszkańców, liczba zamieszkujących czasowo, również tzw. 

RLM przemysły, które są określane według stężenia zanieczyszczeń, liczba przydomowych 

oczyszczalni oraz liczba zbiorników bezodpływowych.  

Radca Prawny p. Krzysztof Kapitan wskazał, że nie ma żadnego związku podstawa prawna 

zawarta w uchwale, a baza do wyznaczenia aglomeracji.  

Radny p. Jacek Olszewski zauważył, że miejscowości z terenu gminy nie zostały objęte  

w aglomeracji. W związku z powyższym zapytał, czy były podejmowane rozmowy z gminą  

o przyjęciu tych miejscowości do planu. 

Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej p. Halina Brulińska odpowiedziała, że w 2020 r. 

gmina wiejska postanowiła wyłączyć z aglomeracji te miejscowości, które nie są skanalizowane 

ponieważ umieszczenie ich w aglomeracji spowodowałoby nieosiągnięcie warunków. 

Poinformowała, że nie było planów i nie ma planów budowy w tych miejscowościach 

kanalizacji, która byłaby podłączona do naszej oczyszczalni 

Głosowano w sprawie: 

zmieniająca uchwałę w sprawie wyznaczenia aglomeracji Zambrów;.  
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Wyniki głosowania 

ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (18) 

Leszek Chodkiewicz, Mariusz Ziemowit Dąbrowski, Dorota Gosk, Piotr Kołomyjski, Zbigniew 

Korzeniowski, Tomasz Józef Kosek, Kamil Kowalczyk, Katarzyna Kulesza, Zbigniew 

Kulesza, Barbara Danuta Laszuk, Dariusz Janusz Matynka, Wojciech Mianowski, Agnieszka 

Ogórkowska, Jacek Olszewski, Henryk Rykaczewski, Dariusz Śledziewski, Andrzej Jan 

Truchel, Cezary Witkowski 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Zbigniew Jan Średnicki 

NIEOBECNI (2) 

Ryszard Kaźmierczak, Michał Klimowicz 

 

(uchwałę nr 70/XI/2025 dołączono do protokołu) 
 

b) zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia regulaminu utrzymania czystości i porządku na 

terenie gminy; 

Wprowadzenia do tematu dokonała Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej p. Halina 

Brulińska. Zaproponowała, że dokona omówienia trzech projektów uchwał jednocześnie  

z uwagi na ich powiązanie. Naczelnik wskazała, że powyższe projekty uchwał zostały 

przygotowane na wniosek przedsiębiorców, prowadzących działalności, które generują małe 

ilości odpadów. Przypomniała, że odbyły się spotkania w tej sprawie z przedsiębiorcami.  

W projekcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia regulaminu utrzymania 

czystości i porządku na terenie gminy zmieniono w § 5 ust 1 pkt 3, który otrzymał brzmienie: 

„worki oznakowane przeznaczone do selektywnej zbiórki, o pojemności: 35 l, 60 l, 80 l, 120 l.” 

Ponadto zmieniony został załącznik nr 2, wydzielone zostały branże: lokale handlowe oraz 

lokale usługowe i biura. W projekcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie wyboru metody 

ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi, wysokości stawki opłaty oraz 

stawki za pojemnik lub worek w § 2 w ust. 1 pkt 2 otrzymał brzmienie: „za worek o pojemności: 

35 litrów - w wysokości 8,45 zł/szt., 60 litrów – w wysokości - 14,50 zł/szt., 80 litrów –  

w wysokości - 19,30 zł/szt. oraz 120 litrów – w wysokości 29 zł/szt.” W § 2 w ust. 2 pkt 2 

otrzymuje brzmienie: „za worek o pojemności: 35 litrów - w wysokości 16,90 zł/szt., 60 litrów 

- w wysokości- 29 zł/szt., 80 litrów – w wysokości - 38,60 zł/szt., 120 litrów – w wysokości -  

58 zł/szt.” W projekcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia wzoru deklaracji  

o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi w części dotyczącej 

przedsiębiorców został wprowadzony worek 35 l. Poinformowała, że przedsiębiorcy, którzy 
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będą zainteresowani nowymi stawkami będą zobowiązani do złożenia nowej deklaracji. 

W przypadku podjęcia przez Wysoką Radę powyższych uchwał oraz po przejściu pozytywnej 

opinii organu nadzoru zaczną obowiązywać od 1 czerwca 2025 r.  

Przewodniczący Rady Miasta Zambrów p. Kamil Kowalczyk poinformował, że projektem 

uchwały zajmowała się Komisja Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego. Następnie 

zwrócił się z prośbą do Przewodniczącego Komisji Ochrony Środowiska i Porządku 

Publicznego  p. Henryka Rykaczewskiego o opinię w sprawie powyższego projektu uchwały.  

 

Przewodniczący Komisji p. Henryk Rykaczewski poinformował, że Komisja pozytywnie 

zaopiniowała powyższy projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Miasta Zambrów p. Kamil Kowalczyk poinformował, że projektem 

uchwały zajmowała się Komisja Budżetowa. Następnie zwrócił się z prośbą do 

Przewodniczącej Komisji Budżetowej p. Doroty Gosk o opinię w sprawie powyższego projektu 

uchwały.  

 

Przewodnicząca Komisji p. Dorota Gosk poinformowała, że Komisja pozytywnie zaopiniowała 

powyższy projekt uchwały. 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Zambrów p. Mariusz Dąbrowski powiedział, że temat 

odpadów komunalnych w mieście Zambrów jest bardzo żywy. W niespełna rok procedowane 

są trzykrotnie uchwały i dalej nie są satysfakcjonujące. Wskazał, że w lokalnych mediach  

pojawiły się artykuły m.in. z nagłówkiem dotyczącym uchwały zmieniającej stawki opłat za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi dla przedsiębiorców prowadzących działalność 

gospodarczą w budynkach, w których znajdują się również lokale mieszkalne. W opinii 

publicznej wybrzmiało to bardzo optymistycznie, ponieważ nowa uchwała ma wprowadzić 

niższe opłaty niż te które były określone w uchwale z dnia 26.11.2024 r. Zdaniem Radnego nie 

wygląda to tak optymistycznie. Przypomniał, że dwukrotnie odbywały się spotkania władz 

miasta z przedsiębiorcami, którzy na terenie miasta prowadzą różne działalności gospodarcze 

m.in. zakłady usługowe, biura, ale także sklepy, czy przedsiębiorstwa handlowe. Wskazał, że 

przedłożony projekt uchwały, nad którym będą głosować radni tak naprawdę nie zmienia ceny 

za odpady komunalne, ale zmniejsza minimalne deklarowane pojemności co skutkuje niższą 

opłatą za śmieci. Powiedział, że z tej zmiany skorzystają tylko ci przedsiębiorcy, którzy 

prowadzą działalność usługową i biura. Natomiast właściciele sklepów i lokali handlowych 
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pozostaną na starych warunkach płacąc dużo wyższe składki, co ich zdaniem jest bardzo 

niesprawiedliwe. Następnie Radny na przykładzie salonu kosmetycznego oraz drogerii 

kosmetycznej przedstawił stawki opłat. Podkreślił, że brak jest podziału lokali wg branż, ilości 

zatrudnionych osób, czy ilości generowanych odpadów. Przedsiębiorcy na spotkaniach 

deklarowali, że chcieliby posiadać indywidualne umowy z PGK Sp. z o.o. Jednak nie mają 

takiej możliwości, ponieważ system gospodarowania odpadami i przedmiotowe uchwały 

blokują przedsiębiorców. Ponadto przedsiębiorcy chcieliby otrzymywać faktury za 

zagospodarowanie odpadami, lecz również nie ma takiej możliwości. Zdaniem Radnego 

przedłożone projekty uchwał nie rozwiązują problemu z odpadami komunalnych w mieście. 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Zambrów p. Zbigniew Średnicki zwrócił się z pytaniem, 

dlaczego miasto nie może wystawiać faktur VAT za śmieci dla mieszkańców. 

Radca Prawny p. Krzysztof Kapitan przypomniał, że system gospodarowania odpadami 

komunalnymi powstał 13 lat temu. Opiera się na tym, że jest to opłata, a nie usługa i z tytułu 

usługi nie ma możliwości wystawiania faktur. Wskazał, że gmina administruje SGOK na jej 

terenie, ale w granicach tego na co pozwala ustawodawca. Jeżeli ustawodawca przewidział, że 

mieszkaniec na nieruchomości na której powstają odpady ma złożyć deklaracje na te odpady  

i na podstawie tej deklaracji otrzymuje decyzję i ma uiszczać opłatę w sprawie wysokości tej 

opłaty to taki jest system przyjęty przez ustawodawcę krajowego, a nie przez uchwałodawcę   

lokalnego. Podkreślił, że nie ma takiej możliwości w żadnej gminie w Polsce. 

Radna p. Dorota Gosk zwróciła się z pytaniem do Radcy Prawnego p. Krzysztofa Kapitana  

w nawiązaniu do dyskusji na komisji, czy można wykluczyć z grupy handel sklepy spożywcze. 

Radca Prawny p. Krzysztof Kapitan odpowiedział, że nie chce odpowiadać na powyższe 

pytanie bez przeanalizowania zagadnienia. Poinformował, że takie pytanie do niego nie zostało 

skierowane i słyszy je po raz pierwszy.  

Radna p. Dorota Gosk wskazała, że radni otrzymali informację na komisji, że jest taka opinia 

prawna, lecz nie było wskazane dokładnie czyja. Wyjaśniła, że dlatego też zadała takie pytanie 

w odniesieniu do tabeli, która jest załącznikiem nr 2 do projektu uchwał dotyczącego 

regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie gminy, czy można jako pod grupę  

w tych lokalach handlowych, zrobić sklepy spożywcze. Zdaniem Radnej sklepy spożywcze 

najwięcej generują odpadów, a tak jak wskazał Wiceprzewodniczący Rady p. Mariusz 



Strona | 10  
 

Dąbrowski drogerie lub jubiler, który też jest przypisywany jako punkt handlowy nie generują 

takiej ilości odpadów. W związku z powyższym dobrze by było, żeby wydzielić podgrupy. 

Radna powiedziała, że na komisjach poinformowano, że nie ma takiej możliwości.  

 

Radca Prawny p. Krzysztof Kapitan zwrócił uwagę, że mowa jest o odpadach komunalnych, 

które powstają w tych sklepach, a nie odpadach, które są wynikiem prowadzonej działalności 

gospodarczej. Wskazał, że przedsiębiorcy wytwarzają odpady komunalne oraz odpady 

produkcyjne. Przenoszenie ilości odpadów z działalności gospodarczej, jej charakteru w jakim 

jest prowadzona w danym lokalu nie ma związku z tym, że pracują tam osoby, które produkują 

odpady komunalne. Podkreślił, że cały czas mówi o odpadach komunalnych, więc w jego 

opinii, czy dotyczy to drogerii, lokalu handlowego, usługowego, sklepu spożywczego, sklepu 

materiałami budowlanymi to nie ma znaczenia na to ile wytwarza odpadów komunalnych.  

 

Radna p. Dorota Gosk poinformowała, że dowiedziała się jakiś czas temu, że istnieje możliwość 

zaliczenia do odpadów komunalnych odpadów wytwarzanych przed przedsiębiorców  

z działalności. Następnie zwróciła się z pytaniem, czy „głosując nad tym regulaminem i nad 

tymi uchwałami do tych odpadów komunalnych zaliczamy te śmieci, czy nie, bo to moim 

zdaniem ma to dość kluczowe znaczenie.” 

 

Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej p. Halina Brulińska poinformowała, że opinia 

prawna o której Radna p. Dorota Gosk wspomniała była przeprowadzona podczas rozmowy 

pracownika z Radcą Prawnym na temat, czy z branży handlowej można wydzielić 

jednoosobowe działalności, czy powinny być wprowadzone stawki od metrów kwadratowych. 

Padła odpowiedź, że nie można wydzielać podbranży. Zapewniła, że nie było dyskusji na temat 

wydzielenia sklepów spożywczych. Naczelnik wskazała, że Radna p. Dorota Gosk ma rację, 

można do odpadów komunalnych wliczać tzw. odpady opakowaniowe, które mogą powstawać 

w tego typu sklepach o tym była mowa. Dlatego też, odpady opakowaniowe pojawiają się  

w dużej ilości w odpadach i odbierane. Wskazała, że wypowiedź Radcy Prawnego jest 

odzwierciedleniem zapisów ustawy o odpadach i ustawy o utrzymaniu porządku i czystości  

z której podział mamy na tzw. odpady komunalne i odpady wytwarzane w wyniku prowadzenia 

działalności gospodarczej.  Z działalności gospodarczej do naszego systemu się nie wliczają  

z wyjątkiem odpadów opakowaniowych typu karton, folie zbiorcze, ponieważ i tak trafiają do 

naszego systemu. Z interpretacji, którą odszukaliśmy i wynika, że istnieje możliwość ich 

przyjęcia, ponieważ są to odpady z grupy 15, które są wliczane do poziomów odzysku. 



Strona | 11  
 

Radna p. Dorota Gosk poinformowała, że z branży handlowej można wydzielić sklepy 

spożywcze. Wskazała, że chciałaby, aby to zostało to jasno powiedziane.  

 

Radca Prawny p. Krzysztof Kapitan odpowiedział, że mogłoby to być możliwe. 

 

Radny p. Leszek Chodkiewicz poinformował, że uczestniczył w ostatnim spotkaniu  

z przedsiębiorcami i zaproponował przedsiębiorcom, którzy posiadają własne lokale użytkowe, 

aby wyszli z systemu. W takim przypadku będą mieli możliwość postawienia własnego 

pojemnika oraz możliwość podpisania umowy z PGK Sp. z o.o. lub innym dostawcą. 

Poinformował, że Burmistrz i Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej powiedzieli, że jest 

to możliwe od stycznia. 

 

Burmistrz Miasta Zambrów p. Kazimierz Dąbrowski poinformował, że zgodnie z deklaracją 

przygotowane zostały projekty uchwał wprowadzające pewne obniżki, są one w miarę 

możliwości budżetu miasta. Powyższe projekty uchwał omawiane były na komisjach była 

możliwość wnoszenia uwag. Potwierdził słowa Radnego p. Leszka Chodkiewicza. Wskazał, że 

w jego opinii jest możliwe wyjście przedsiębiorców z systemu, jednak zaznaczył, że „to moja 

subiektywna ocena, nie eksperta.” Wskazał, że zostanie przeanalizowane takie rozwiązanie, 

czy z punktu widzenia prawnego jest to możliwe. Zapewnił, że jeśli będzie to możliwe, tak jak  

zadeklarował na spotkaniu zostanie przygotowana stosowana uchwała na przełomie listopada, 

grudnia. Będzie to wymagało renegocjacji umowy przetargowej, ponieważ wpłynie to na 

obniżenie kosztów i dochodów jednocześnie. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Zambrów p. Mariusz Dąbrowski powiedział, że 

przedłożone projekty uchwał zupełnie nie rozwiązują problemu odpadów komunalnych, 

ponieważ przedsiębiorcom prowadzących działalność usługową i biura obniża się opłaty, zaś  

działalność handlowa pozostaje na starych zasadach. Powiedział, że często są to bardzo małe 

sklepy prowadzone przez jedną osobę, które nie generują tak dużej ilości opadów, jak 

proponowane jest w uchwale. 

 

Burmistrz Miasta Zambrów p. Kazimierz Dąbrowski zwrócił się z pytaniem do 

Wiceprzewodniczącego Rady Miasta Zambrów p. Mariusza Dąbrowskiego, co w takim razie 

proponuje. Wskazał, że radni swoją opinię na temat przedłożonych projektów uchwał wyrażą 

w głosowaniu. 
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Radna p. Danuta Laszuk powiedziała, że podczas głosowania nad powyższymi projektami 

uchwał wstrzyma się, ponieważ w jej opinii są niesprawiedliwe. Radna wskazała, że  

w regulaminie wydzielone zostały tylko dwie branże: usługi i biura rachunkowe. 

Poinformowała, że wśród przedsiębiorców przybyłych na spotkanie zaproponowane 

rozwiązania nie wzbudziły aplauzu, nawet wśród przedsiębiorców, których obniżka będzie 

dotyczyła. Wskazała, że „jestem za obniżkami wszystkiego, co jest możliwe w stosunku do 

mieszkańców, ale to ma być w miarę sprawiedliwe”. Radna wskazała, że nie potrafi zrozumieć, 

dlaczego nie można z lokali handlowych wydzielić grupy małych sklepików, prowadzonych 

przez właścicieli. Ponadto na spotkaniu Burmistrz poinformował, że obniżka stawek dla pewnej 

grupy przedsiębiorców spowoduje braki w systemie. W związku z powyższym zapytała, czy 

wiadomo już jakiej kwoty zabraknie w systemie oraz w jaki sposób zostanie skorygowana. 

 

Burmistrz Miasta Zambrów p. Kazimierz Dąbrowski poinformował, że nie ma dobrego 

wyjścia. Wskazał, że wprowadzenie obniżek dla jednej grupy spowoduje niezadowolenie 

wśród pozostałych mieszkańców miasta. Poinformował, że proponowane obniżki nie wpłyną 

na budżet, ponieważ planując budżet SGOK zabezpieczono pewną sumę, ale to na ten rok. 

Wskazał, że trudno przewidzieć co będzie w kolejnym roku.  

 

Radna p. Dorota Gosk zapytała, czy z Urzędu Miasta byłą przeprowadzona kontrola PGK Sp. 

z o.o. 

 

Burmistrz Miasta Zambrów p. Kazimierz Dąbrowski poinformował, jeśli radni mają 

zastrzeżenia do funkcjonowania działalności spółki to Rada Miasta ma swoje organy tj. 

Komisja Rewizyjna oraz Komisja Rozwoju Gospodarczego. Wskazał, że jest możliwość 

zaproszenia prezesów i podjęcia dyskusji na powyższych posiedzeniach Komisji.  

Poinformował, że Komisji Rewizyjna analizowała sprawozdania przekładane przez spółki 

miejskie.   

 

Radny p. Zbigniew Kulesza w odniesieniu do sprawozdania „Rocznej analizy systemu 

gospodarowania odpadami komunalnymi w Mieście Zambrów za 2024,”  w którym wskazano, 

że wymagany poziom przygotowania do ponownego zużycia recyklingu wynosi 45%, zaś 

Miasto Zambrów osiągnął 34,5%. Wskazał, że jest to znaczna różnica, dlatego tez zapytał, czy 

grożą jakie kary finansowe.  

 

Burmistrz Miasta Zambrów p. Kazimierz Dąbrowski poinformował, że z roku na rok 

wymagany poziom przygotowania do ponownego zużycia recyklingu  będzie wzrastał do 5%. 
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Powyższe normy mają osiągnąć maksymalnie do 65%. Zdaniem Burmistrza większość 

samorządów nie uzyska wymaganych poziomów, za co będą groziły potężne kary finansowe.  

 

Radny p. Zbigniew Kulesza poinformował, że nie do końca jest tak, że wszyscy przedsiębiorcy 

nie otrzymują faktur za odpady komunalne. Oznajmił, że najemcy lokali użytkowych w ZMK 

Sp. z o.o. otrzymują faktury. 

 

Głosowano w sprawie: 

zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia regulaminu utrzymania czystości i porządku na 

terenie gminy;.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 6, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Dorota Gosk, Zbigniew Korzeniowski, Tomasz Józef Kosek, Katarzyna Kulesza, Zbigniew 

Kulesza, Dariusz Janusz Matynka, Wojciech Mianowski, Agnieszka Ogórkowska, Jacek 

Olszewski, Henryk Rykaczewski, Zbigniew Jan Średnicki, Andrzej Jan Truchel, Cezary 

Witkowski 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (6) 

Leszek Chodkiewicz, Mariusz Ziemowit Dąbrowski, Piotr Kołomyjski, Kamil Kowalczyk, 

Barbara Danuta Laszuk, Dariusz Śledziewski 

NIEOBECNI (2) 

Ryszard Kaźmierczak, Michał Klimowicz 

 

(uchwałę nr 71/XI/2025 dołączono do protokołu) 

 

c) zmieniająca uchwałę w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi, wysokości stawki opłaty oraz stawki za pojemnik lub worek; 

 

Przewodniczący Rady Miasta Zambrów p. Kamil Kowalczyk poinformował, że projektem 

uchwały zajmowała się Komisja Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego. Następnie 

zwrócił się z prośbą do Przewodniczącego Komisji Ochrony Środowiska i Porządku 

Publicznego  p. Henryka Rykaczewskiego o opinię w sprawie powyższego projektu uchwały.  

 

Przewodniczący Komisji p. Henryk Rykaczewski poinformował, że Komisja pozytywnie 

zaopiniowała powyższy projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Miasta Zambrów p. Kamil Kowalczyk poinformował, że projektem 

uchwały zajmowała się Komisja Budżetowa. Następnie zwrócił się z prośbą do 
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Przewodniczącej Komisji Budżetowej p. Doroty Gosk o opinię w sprawie powyższego projektu 

uchwały.  

 

Przewodnicząca Komisji p. Dorota Gosk poinformowała, że Komisja pozytywnie zaopiniowała 

powyższy projekt uchwały. 

 

Głosowano w sprawie: 

zmieniająca uchwałę w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi, wysokości stawki opłaty oraz stawki za pojemnik lub worek;.  

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 6, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Dorota Gosk, Zbigniew Korzeniowski, Tomasz Józef Kosek, Katarzyna Kulesza, Zbigniew 

Kulesza, Dariusz Janusz Matynka, Wojciech Mianowski, Agnieszka Ogórkowska, Jacek 

Olszewski, Henryk Rykaczewski, Zbigniew Jan Średnicki, Andrzej Jan Truchel, Cezary 

Witkowski 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (6) 

Leszek Chodkiewicz, Mariusz Ziemowit Dąbrowski, Piotr Kołomyjski, Kamil Kowalczyk, 

Barbara Danuta Laszuk, Dariusz Śledziewski 

NIEOBECNI (2) 

Ryszard Kaźmierczak, Michał Klimowicz 

(uchwałę nr 72/XI/2025 dołączono do protokołu) 

d) zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi; 

Przewodniczący Rady Miasta Zambrów p. Kamil Kowalczyk poinformował, że projektem 

uchwały zajmowała się Komisja Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego. Następnie 

zwrócił się z prośbą do Przewodniczącego Komisji Ochrony Środowiska i Porządku 

Publicznego  p. Henryka Rykaczewskiego o opinię w sprawie powyższego projektu uchwały.  

 

Przewodniczący Komisji p. Henryk Rykaczewski poinformował, że Komisja pozytywnie 

zaopiniowała powyższy projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Miasta Zambrów p. Kamil Kowalczyk poinformował, że projektem 

uchwały zajmowała się Komisja Budżetowa. Następnie zwrócił się z prośbą do 

Przewodniczącej Komisji Budżetowej p. Doroty Gosk o opinię w sprawie powyższego projektu 

uchwały.  
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Przewodnicząca Komisji p. Dorota Gosk poinformowała, że Komisja pozytywnie zaopiniowała 

powyższy projekt uchwały. 

 

Głosowano w sprawie: 

zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi;.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 6, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Dorota Gosk, Zbigniew Korzeniowski, Tomasz Józef Kosek, Katarzyna Kulesza, Zbigniew 

Kulesza, Dariusz Janusz Matynka, Wojciech Mianowski, Agnieszka Ogórkowska, Jacek 

Olszewski, Henryk Rykaczewski, Zbigniew Jan Średnicki, Andrzej Jan Truchel, Cezary 

Witkowski 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (6) 

Leszek Chodkiewicz, Mariusz Ziemowit Dąbrowski, Piotr Kołomyjski, Kamil Kowalczyk, 

Barbara Danuta Laszuk, Dariusz Śledziewski 

NIEOBECNI (2) 

Ryszard Kaźmierczak, Michał Klimowicz 

 

(uchwałę nr 73/XI/2025 dołączono do protokołu) 

e) usług opiekuńczych. 

Wprowadzenia do tematu dokonała Dyrektor MOPS p. Anna Kosakowska. Poinformowała, że 

przedłożony projekt uchwały dotyczy usług opiekuńczych, specjalistycznych usług 

opiekuńczych z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami 

psychicznymi i usług sąsiedzkich. Określa: szczegółowe warunki przyznawania i odpłatności 

za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze, z wyłączeniem specjalistycznych 

usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi; szczegółowe warunki częściowego 

lub całkowitego zwolnienia z opłat, jak również tryb ich pobierania; szczegółowe warunki 

przyznawania usług opiekuńczych w formie usług sąsiedzkich, wymiar i zakres usług 

sąsiedzkich oraz sposób rozliczania wykonywania takich usług; rozszerzony katalog osób, 

którym mogą zostać przyznane usługi opiekuńcze w formie usług sąsiedzkich. Podkreśliła, że 

z ustawy o pomocy społecznej wynikają obowiązki własne gminy o charakterze 

obowiązkowym oraz zadania własne gminy, które nie są obowiązkowe. Do zadań własnych  

o charakterze obowiązkowym należy: organizowanie i świadczenie usług opiekuńczych  

i specjalistycznych z wyłączeniem specjalistycznych usług dla osób z zaburzeniami 

psychicznymi. Natomiast usługi sąsiedzkie są zadaniami własnymi gminy, lecz nie mają 
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charakteru obowiązkowego. Następnie przedstawiła zakres usług sąsiedzkich oraz wymagania. 

Usługi opiekuńcze są organizowane i realizowane przez Miejski Ośrodek Pomocy Społecznej 

jest to zadanie własne gminy obowiązkowe. W przypadku usług sąsiedzkich mogą być 

świadczone przez 7 dni w tygodniu w zależności od potrzeb w wymiarze nie większym niż  

10 h tygodniowo w miejscu  zamieszkania świadczeniobiorcy. Zgodnie z ustawą o pomocy 

społecznej osoba, która może świadczyć takie usługi musi być pełnoletnia, niespokrewniona, 

czyli osoba obca oraz musi pochodzić z najbliższego otoczenia. Oprócz tego osoba, która 

świadczyłaby usługi sąsiedzkie musi mieć ukończone szkolenie z zakresu udzielania pierwszej 

pomocy i nie musi posiadać specjalnych kwalifikacji zawodowych jednak musi być 

zaakceptowana przez osobę, która potrzebuje usług oraz przez organizatora, który realizuje 

usługi sąsiedzkie tj. MOPS. Wskazała, że w projekcie uchwały określony został koszt 1h usług, 

który ustala się wysokości usługi opiekuńcze 130% wysokości minimalnej stawki godzinowej, 

zaś usługi sąsiedzkie 115% wysokości minimalnej stawki godzinowej i specjalistyczne usługi 

opiekuńcze 180% wysokości minimalnej stawki godzinowej Odpłatności są ustalane  

w zależności od dochodu posiadanego przez daną osobę. Poinformowała, że w tym roku jeśli 

chodzi o usługi opiekuńcze będzie dotacja z programu Opieka 75+, będzie wyższa niż  

w poprzednim roku, ponieważ doszły nowe osoby, które mogły być objęte tym programem  

i zapotrzebowanie jest złożone na 46 000,00 zł. 

Przewodniczący Rady Miasta Zambrów p. Kamil Kowalczyk poinformował, że projektem 

uchwały zajmowała się Komisja Zdrowia i Opieki Społecznej. Następnie zwrócił się z prośbą 

do Przewodniczącego Komisji Zdrowia i Opieki Społecznej p. Dariusza Śledziewskiego  

o opinię w sprawie powyższego projektu uchwały.  

 

Przewodniczący Komisji p. Dariusz Śledziewski poinformował, że Komisja pozytywnie 

zaopiniowała powyższy projekt uchwały. 

Radna p. Dorota Gosk zwróciła się z pytaniem, jaki jest dochód minimalny dla osoby samotnej 

oraz dochód minimalny na rodzinę. 

Dyrektor MOPS p. Anna Kosakowska poinformowała, że dochód dla osoby samotnej wynosi 

1 010,00 zł, zaś rodziny 823,00 zł. 

Radna p. Dorota Gosk zapytała, czy osoby, które będą objęte Programem 75 + będą ponosiły 

odpłatność. 
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Dyrektor MOPS p. Anna Kosakowska odpowiedziała, że odpłatność ponoszą, ponieważ 

program obejmuje dofinansowanie na całość oprócz odpłatności. 

Radna p. Dorota Gosk zapytała co wchodzi w ramach programu. 

Dyrektor MOPS p. Anna Kosakowska odpowiedziała, że w ramach programu wykazywana jest 

ilość godzin, każdy kto ma przyznane usługi opiekuńcze otrzymuje decyzję administracyjną  

decyzja zwiera kwotę płatności więc oraz okres na ile godzin przyznane są usługi.  

Głosowano w sprawie: 

usług opiekuńczych..  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (18) 

Leszek Chodkiewicz, Mariusz Ziemowit Dąbrowski, Dorota Gosk, Piotr Kołomyjski, Zbigniew 

Korzeniowski, Tomasz Józef Kosek, Kamil Kowalczyk, Katarzyna Kulesza, Zbigniew 

Kulesza, Barbara Danuta Laszuk, Dariusz Janusz Matynka, Wojciech Mianowski, Agnieszka 

Ogórkowska, Jacek Olszewski, Henryk Rykaczewski, Dariusz Śledziewski, Zbigniew Jan 

Średnicki, Andrzej Jan Truchel 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Cezary Witkowski 

NIEOBECNI (2) 

Ryszard Kaźmierczak, Michał Klimowicz 

 

(uchwałę nr 74/XI/2025 dołączono do protokołu)  

7. Informacja dotycząca budownictwa czynszowego w Zambrowie. 

Punkt niezrealizowany z uwagi na nieobecność Prezesa SIM KZN - Podlaskie Sp. z o.o.  

p. Piotra Bujwickiego. 

8. Przyjęcie sprawozdania z realizacji uchwał w sprawie zasad wynajmowania lokali 

wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu Miasta Zambrów oraz uchwalenia wieloletniego 

programu gospodarowania mieszkaniowym zasobem Miasta Zambrów za 2024 r. 

Przewodniczący Rady Miasta Zambrów p. Kamil Kowalczyk poinformował, że projektem 

uchwały zajmowała się Komisja Rozwoju Gospodarczego. Następnie zwrócił się z prośbą do 

Przewodniczącego Komisji Rozwoju Gospodarczego p. Andrzeja Truchla o opinię w sprawie 

powyższego sprawozdania.  
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Przewodniczący Komisji p. Andrzej Truchel poinformował, że Komisja pozytywnie 

zaopiniowała sprawozdanie. 

 

W związku z brakiem uwag, Przewodniczący Rady Miasta Zambrów p. Kamil Kowalczyk 

uznał sprawozdanie za przyjęte. 

(sprawozdanie dołączono do protokołu) 

9. Przyjęcie Oceny zasobów pomocy społecznej Miasta Zambrów za 2024 r. 

Przewodniczący Rady Miasta Zambrów p. Kamil Kowalczyk poinformował, że projektem 

uchwały zajmowała się Komisja Zdrowia i Opieki Społecznej. Następnie zwrócił się z prośbą 

do Przewodniczącego Komisji Zdrowia i Opieki Społecznej p. Dariusza Śledziewskiego   

o opinię w sprawie powyższego sprawozdania.  

 

Przewodniczący Komisji p. Dariusz Śledziewski poinformował, że Komisja pozytywnie 

zaopiniowała sprawozdanie. 

 

W związku z brakiem uwag, Przewodniczący Rady Miasta Zambrów p. Kamil Kowalczyk 

uznał sprawozdanie za przyjęte. 

(sprawozdanie dołączono do protokołu) 

10. Przyjęcie sprawozdania z realizacji Programu współpracy Miasta Zambrów z organizacjami 

pozarządowymi w 2024 r. 

Przewodniczący Rady Miasta Zambrów p. Kamil Kowalczyk poinformował, że projektem 

uchwały zajmowała się Komisja Kultury i Oświaty. Następnie zwrócił się z prośbą do 

Przewodniczącego Komisji Kultury i Oświaty p. Leszka Chodkiewicza  o opinię w sprawie 

powyższego sprawozdania.  

 

Przewodniczący Komisji p. Leszek Chodkiewicz poinformował, że Komisja pozytywnie 

zaopiniowała sprawozdanie. 

 

W związku z brakiem uwag, Przewodniczący Rady Miasta Zambrów p. Kamil Kowalczyk 

uznał sprawozdanie za przyjęte. 

(sprawozdanie dołączono do protokołu) 



Strona | 19  
 

11. Wolne wnioski oraz sprawy różne. 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Zambrów p. Zbigniew Średnicki poruszył  temat 

uchodźców przebywających w ośrodku dla cudzoziemców w Czerwonym Borze. 

Poinformował, że mieszkańcy Zambrowa są zaniepokojeni ich obecnością. Oznajmił, że 

ośrodek nie informuje władz miasta, czy powiatu o ilości przyjmowanych imigrantów.  

Wskazał, że  wg posiadanych informacji imigranci naprawdę pojawili się już w Zambrowie  

i przemieszczają się. Powiedział, że nie jest przeciwnikiem imigrantów, lecz należy rozróżnić, 

czy to są migranci, którzy  zagrażają naszemu bezpieczeństwu, czy też nie. Poinformował, że 

na podstawie zgromadzonych informacji, na 224 osoby 160 osób albo nie dociera do tego 

ośrodka, albo nie ma środka transportu, żeby powrócić do Czerwonego Boru. Podkreślił, że 

jego stanowisko ma na celu zwrócenie szczególnej uwagi na tą sytuację. Oznajmił, że  

„w przyszłości należy zastanowić się nad tym problemem i pokusić się o pewną analizę, żeby 

większość tego ośrodka nie zwiększała swojej przepustowości, ponieważ tych budynków  

w Czerwonym Boże naprawdę jest dużo i można przyjmować duże ilości migrantów, a już potem 

będzie naprawdę za późno.” 

 

Radny p. Leszek Chodkiewicz odniósł się również do tematu uchodźców przebywających  

w ośrodku dla cudzoziemców w Czerwonym Borze. Zwrócił się do Wiceprzewodniczącego 

Rady p. Zbigniewa Średnickiego, czy „mówi coś Panu termin pokojowy spacer w Czerwonym 

Borze” 

 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Zambrów p. Zbigniew Średnicki wskazał, że nie zajmował 

się takimi definicjami i nie potrafi odpowiedzieć na takie pytanie. Jednocześnie oznajmił, że  

odpowiada tylko na fakty, które zaistniały w Czerwonym Borze. 

 

Radny p. Leszek Chodkiewicz poinformował, że Radny PiSu wstawił na swój profil na 

facebooku zdjęcia szałasów w lesie obok ośrodka dla uchodźców. Następnie zacytował ww. 

wpis: „szałasy w lesie zbudowane przez rzekomo czarnych imigrantów.” Okazało się, że te 

szałasy zbudowali bezdomni alkoholicy, którzy przebywają w ośrodku ks. Adama, a nie 

uchodźców przebywających ośrodku.  Radny zapytał, również „jak mają przemieszczać się 

uchodźcy do najbliższego sklepu, który znajduje się w miejscowości Wygoda.” Wyjaśnił, że 

chodzą oni w grupach ze względów bezpieczeństwa. Poinformował, że część emigrantów 

została pobita przez obywateli polskich. Podkreślił, że ośrodek w Czerwonym Borze  

funkcjonuje od 23 lat i jest placówką otwartą, mieszka w nim około 90 migrantów. Nie są to 
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nielegalni migranci, tylko cudzoziemcy w trakcie procedury uchodźczej, którzy uciekli  

z własnych krajów przed prześladowaniami politycznymi. Zapewnił, że wszyscy wcześniej byli 

zdiagnozowani i przebadani. Urzędnicy prześledzili też ich drogę życiową i wykluczyli 

niebezpieczne zachowania z ich przeszłości, czy powiązania z ewentualnymi grupami 

przestępczymi. Następnie odczytał artykuł opublikowany na stronie internetowej: 

www.onet.pl. Wskazał, że nie chce, aby była nagonka na tych uchodźców. Zapytał, również 

czy Wiceprzewodniczący Rady posiada dane z Komendy Powiatowej Policji o wzroście 

przestępczości, aktach wandalizmu, przypadkach gwałtu, kradzieży na terenie ośrodka  

w Czerwonym Borze.  

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Zambrów p. Zbigniew Średnicki odpowiedział, że nie ma 

żadnych informacji z Komendy Powiatowej Policji. Poinformował, że służy tam i pracuje, więc 

ma większą wiedzę niż Radny w tym temacie. 

Radna p. Dorota Gosk poinformowała, że rozmawiała z osobą, która mieszka w Czerwonym 

Borze, która wskazała, że kobiety z tej miejscowości boją się chodzić same, zmuszone są  

chodzić zazwyczaj w grupach. 

W tym temacie wywiązała się dyskusja.  

Radna p. Dorota Gosk poinformowała, że PGK Sp. z o.o. przeszło w 2020 r. kontrolę NIK, 

która oceniła całkowicie negatywnie. W wyniku kontroli zarzucono ewidencjonowanie, złe 

składowanie, złą sprawozdawczość. Wskazała, że SGOK oparty jest na danych, które spółka 

przekazuje, a tak naprawdę nie wiadomo, czy dane te są prawidłowe. PGK Sp. z o.o. osiąga 

bardzo duże zyski, jednak mieszkańcy miasta nie czerpią z tego zysków, ponieważ opłaty za 

odpady są najwyższe w okolicy. 

Burmistrz Miasta Zambrów p. Kazimierz Dąbrowski poinformował, że jeżeli radni mają 

zastrzeżenia do funkcjonowania, spółki to jest Komisja Rewizyjna lub Komisja Rozwoju 

Gospodarczego, na które można zaprosić i porozmawiać z Prezesem PGK Sp. z o.o. Powiedział, 

że Prezes PGK Sp. z o.o. p. Mieczysław Kaczyński bardzo dobrze zarządza spółką i zasługuje 

na swoje wynagrodzenie. 

Radna p. Barbara Laszuk powiedziała, że podziela stanowisko Burmistrza w tek kwestii. 

Wskazała, że będąc Radną już trzecią kadencję obserwuje działania Prezesa PGK Sp. z o.o. 

Powiedziała, że „jako mieszkańcy powinniśmy się cieszyć, że mamy takiego menadżera.” W jej 

http://www.onet.pl/
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opinii odpowiedź na interpelację jest niefortunna, zabrakło pewnych szczegółowych 

odpowiedzi, na które oczekiwali nie tylko radni składający tę interpelację, ale przede wszystkim 

mieszkańcy. W odniesieniu do sprawy imigrantów, powiedziała, że to jest sztucznie wywołany 

problem, zupełnie niepotrzebny. Zaapelowała o większą wyrozumiałość i większą empatię  

w stosunku do tych ludzi. Radna poinformowała, że mieszkanki miasta zwróciły się do niej  

w sprawie jadłodzielni. Mieszkanki wskazały, że godziny w których można korzystać z tej 

jadłodzielni są niedostosowane, ponieważ jest to uzależnione od pracy Caritasu.  

Burmistrz Miasta Zambrów p. Kazimierz Dąbrowski  poinformował, że ciężko było znaleźć 

stosowne miejsce na jadłodzielnie. Godziny dostępności muszą być dostosowane do 

możliwości i warunków jakie są w Caritasie, ponieważ należy tego pilnować.  

Radny p. Piotr Kołomyjski w nawiązaniu do nowo otwartego placu zabaw przy Szkole 

Podstawowej Nr 4 zapytał, kiedy taki plac powstanie przy Miejskim Przedszkolu Nr 5. 

Burmistrz Miasta Zambrów p. Kazimierz Dąbrowski odpowiedział, że place zabaw są 

potrzebne zarówno w przedszkolach jak i szkołach. Plac zabaw w Szkole Podstawowej Nr 4  

został utworzony ze środków, które otrzymała szkoła na realizację dodatkowych zadań 

oświatowych przekazywanych w związku z konfliktem zbrojnym na terytorium Ukrainy. Koszt 

budowy placu zabaw wyniósł 310 575,00 zł. Poinformował, że w budżecie miasta na 2025 r. 

została zapisana kwota 120.000,00 zł. Jednak okazało się, że należy wyrzucić warstwę 

podstawową nawierzchni, koszt około 40 000,00 zł. Obecnie trwają rozmowy, czy  realizować 

to co jest możliwe, a resztę wykonać ze środków budżetu z 2026 r. Ewentualnie może uda się 

wygospodarować środki jeszcze z bieżącego budżetu. 

Przewodniczący Rady Miasta Zambrów p. Kamil Kowalczyk przypomniał o obowiązku 

składania oświadczeń majątkowych do końca kwietnia br. 

Następnie Przewodniczący Rady Miasta Zambrów p. Kamil Kowalczyk przedstawił terminarz 

pracy Rady Miasta Zambrów w maju br. oraz poinformował, że w programie eSesja zostało 

umieszczone pismo Zarządu Rodzinnych Ogrodów Działkowych „Pod Długoborzem.” 

12. Zamknięcie obrad. 
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W związku z wyczerpaniem wszystkich punktów porządku obrad sesji Przewodniczący Rady 

Miasta Zambrów p. Kamil Kowalczyk podziękował wszystkim za przybycie i udział  

w obradach, następnie zamknął XI sesję Rady Miasta Zambrów. 

Na tym obrady XI sesji zostały zakończone. 

Przewodniczący  

Rady Miasta Zambrów 

Kamil Kowalczyk 

Przygotował(a): Karolina Kulesza 

 

Nagranie z sesji stanowi załącznik do protokołu. 


